

Seni pertahan diri untok memperkuat disiplin, kata

Sha'ari Tadin

17 MAY 1971

SATU kursus 'seni silat gayong' anjoran Balai Ra'ayat Kampong Ubi dan di - selenggarakan oleh Pasak, sa-buah pertubohan seni silat di-sini telah di-lancarkan baru2 ini.

Kursus tersebut yang pada permulaan-nya akan mengambil masa sa-lama enam bulan telah di-tasmiakan oleh Enche Sha'ari Tadin, pe-mangku wakli ra'ayat kawasan itu dan juga Setiausaha Parlimen kepada Kementerian Kebudayaan.

Kursus tersebut terbuka kepada সকাল penduduk2 di-sekitar-nya sama-tada jalak ataupun perempuan.

Permulaan

Sa-bagai permulaan sa-ramai 120 orang bella telah di-pilih untok mengikut kursus 'seni-gayong' ini sa-lama enam bulan. Menurut Enche Harris Saamad, Setiausaha Balai Ra'ayat itu, barakua sa-sa-kalanya telah dengan cihra membentok ahlak untok muda mudi seka-rang.

"Ajaran-nya juga jika di-urusi akan dapat meminimalkan kesenjaan yang menjadi warisan sa-sa-hat sahat Nkran sahat dan sahat

SINGAPURA, Ahad

Juga undakan-nya," kata Enche Harris kepada kursus yang di-anjurkan itu yang mendapat sambutan yang lebeh ramai lagi daripada penduduk2 sekitar kawasan itu.

Enche Sha'ari ketika merasmikan kursus itu memberitahu bahawa seni mempertahankan diri ini tidak lain daripada untok mendisiplinkan diri sa-sa-orang itu.

Kepintaraan

Kata-nya: "Masa-nya yang bertahun2 di-perlukan oleh sa-sa-orang itu untok memahami kepintaran dalam pertahanan diri, tapi masa yang sama juga di-perlukan oleh lebeh dedikasi untok memahami peribadi individu sa-sa-orang ini keseluruhan." Joleh-lah di-katakan bahawa sudah menjadi kepastian kepada sauda-ras2 semua bahawa sa-sa-orang sa-sa-orang ini boleh di-ajarkan kepintaran mengalahkannya, maka dia mesti-lah lebeh dahulu di-ajarkan berfikir dalam segi sesuatu itu.

"Daian seni pertahan-kan diri, berdisiplin diri sendiri akan berfikir yang sa-sa-orang sa-sa-orang ini mesti-lah menjadi alat mengasah tahap gerak geri yang timbul daripada gerakan badan sa-sa-orang," ntar-nya.

Enche Sha'ari lebeh lanjut menekankan bahawa disiplin Nkran dalam mencari pengetahuan dan apaz yang be-

tul dan baik pada masa ini telah di-beri keutamaan.

Bukan-lah satu kebetulan di-banyak negara barat, pengikut2 falsafah-nya yang di-dapati dari Timor.

Falsafah itu mempunyai satu faktor yang sa-sa-orang — ia-lah mencari kebenaran dan baik dari an apaz yang baik dari pada apa yang salah mengenai disiplin Nkran dan pengawalan tubuh badan' kala-nya.

"Seni pertahan diri ini ada sa-sa-orang yang sa-sa-orang itu dalam menentri sendi2 bertetrisan.

Sa-orang yang tidak berdisiplin ada-lah satu faktor pembina dalam masyarakat dan bagi masyarakat yang tidak berdisiplin selai-nya di-selai dengan kehadiran kebudayaan," tambah Enche Sha'ari.

Kursus seni silat gayong ini ada-lah di-organisasi pimpinan dan di-husulin Kasatan, Yang di-tasmiakan sendiri yang menentri wakli Mahaguru Senigayong.

Latihan2

Latihan2 kursus itu akan berdisiplin pada hari jumaat, Isnin, Rabu dan Sabtu malam pada tiap2 malam bermula dari 7.30 hingga jam 9.30 malam.

Tempat latihan itu di-jalankan di-institusi Kerajaan Geylang Serai, ataupun di-lain2 tempat yang berdekatan sa-kiranya tempat itu di-gunakan sendiri oleh penak-institusi tersebut. Enche Sha'ari ntar-nya yang menentri pasak yang menentri bahawa tu-

juan utama mengadakan kursus itu ia-lah untok mengembangkan lagi dan memperingkatkan taraf kesenian silat Melayu Ka-pada perengkat antara bangsa.

Tujuan

Di-sampung itu juga ia bertujuan membentok para muda mempertahankan diri dari bahaya dalam masa kekemasaan dan membentok ahlak dan peribadi dalam per-guasan yang senantop la-nya. Segala alat seperti katana, paku, besi pena, bambu dan lain2 alat, lagi baik di-sediakan oleh per-bak balai ra'ayat itu sendiri.

Bagi mereka yang mengikut kursus tersebut di-kemakan syarat yang ketat, mesti bertata tertib, mesti hadir pada tiap2 malam latihan dan kalau tidak akan di-penchar sa-kira-nya sebab2 munasabah tidak di-bertakan. Mereka juga di-perlukan menyediakan pakaian sa-sa-orang seperti baju, seluar, sarung, terkolok, dan sebagainya dan bagi kegunaan perempuan puteri di-perlukan pakaian tambahan pakaian samping pendek.